佛光大學 心理學系碩士班 一般心理學組課程規劃表(114學年度入學新生適用)

Program Curriculum for Institute of Psychology, General Psychology Division, FGU

(114) 學年度入學新生適用

113.10.17 113 學年度第 1 次系課程委員會通過 113.12.05 113 學年度第 2 次系課程委員會通過 114.01.09 113 學年度第 4 次系課程委員會通過

本組分「心智歷程與神經科學領域」、「社會與教育心理學領域」、「心理學通論領域」,以及,供本系碩士班臨床心理學組學生修業滿一年後、且修畢臨床心理學組課程(病理、衡鑑、治療)21學分以上者轉組時選定作為主修領域之「臨床心理學領域」,和供本系碩士班諮商心理學組學生修業滿一年後、且修畢諮商心理學組課程(諮商與心理治療理論、諮商與心理治療實務、諮商倫理與法規領域、心理健康與變態領域、團體諮商與心理治療領域、個案評估與心理衡鑑領域)18學分以上者轉組時選定作為主修領域之「諮商心理學領域」共四五個領域培育學生。選讀本組之學生須選定其中一個領域作為主修領域,且按本組規定修滿至少27學分(不含論文6學分),始能畢業。主修「心理學通論領域」者須另選修「論文預備課程」兩門,做為論文的先修課程,不計入畢業學分。本組畢業學分如下

This program is divided into five areas of specialization: "Cognitive Processes and Neuroscience," "Social and Educational Psychology," "General Psychology," "Clinical Psychology," and "Counseling Psychology." The "Clinical Psychology" specialization is available for students in the master's program's Clinical Psychology Track who have completed at least one year of study and earned 21 or more credits in Clinical Psychology courses, including Pathology, Assessment, and Therapy. The "Counseling Psychology" specialization is available for students in the master's program's Counseling Psychology Track who have completed at least one year of study and earned 18 or more credits in Counseling Psychology courses, including Theories of Counseling and Psychotherapy, Counseling and Psychotherapy Practices, Ethics and Regulations in Counseling, Mental Health and Psychopathology, Group Counseling and Psychotherapy, and Case Assessment and Psychological Evaluation. These five areas of specialization aim to cultivate students' expertise in their chosen field. The graduation credit requirements for this division are as follows:

本系碩士班一般心理學組學生畢業時需修滿至少27學分(不含論文6學分)

Institute requirements for graduation: 27 Credits (Not including 6 Credits from Thesis)

(一) 系訂必修 3 學分

Major Required Courses: 3 Credits

(二) 選修24學分

Elective Courses: 24 Credits

(三) 論文 6 學分 Thesis: 6 Credits

課號 Course Code	科目名稱 Course Name in Chinese	英文名稱 Course Name in English	修別 (Required /Elective)	學分數 Credits	年級	果年級 學期 Semester	備註 Remarks	
系訂必修共 3 學分 (非心理系畢業生3學分)								
Major Required Courses: 3 Credits								
PSYM5060	高等統計學	Advanced Statistics	必修 Required	3	– First	上 First	須修過學士班「統計學」3 學分。 Must have completed 3 credits in "Statistics" from the Bachelor's Program.	
心理學基礎課程								
Foundations of Psychology Course								
PSYM5160	高等認知心理學	Advanced Cognitive Psychology	選修 Elective	3	— First	上 First	 心理學基礎課程。 Foundations of Psychology Course. 主修「心智歷程與神經科 	

	1	ı	1					
PSYM5161	高等知覺心理學	Advanced Perceptual Psychology	選修 Elective	3	— First	上 First	學領域」、「社會與教育 心理學領域」、「諮商心 理學領域」或「臨床心理 學領域」者選兩門。	
PSYM5162	高等社會心理學	Advanced Social Psychology	選修 Elective	3	— First	下 Second	Students majoring in the "Cognitive Processes and Neuroscience," "Social and Educational Psychology," or "Clinical Psychology" areas	
PSYM5163	高等發展心理學	Advanced Developmental Psychology	選修 Elective	3	ے First	下 Second	must select two courses. 3、主修「心理學通論領域」 者選三門。 Students majoring in the "General Psychology" area must select three courses.	
		心智歷程與礼	申經科學領域	浅課程				
		•	cesses Area Cou					
PSYM5166	高等生理心理學	Advanced Physiological Psychology	選修 Elective	3	— First	上 First	 心智歷程領域課程。 Cognitive Processes Area Courses. 主修「心智歷程與神經科 	
PSYM5107	注意力研究	Research on Attention	選修 Elective	3	— First	下 Second	學領域」者選三門。 Students majoring in the "Cognitive Processes and Neuroscience" area must select two courses.	
PSYM5103	思考心理學	Psychology of Thinking	選修 Elective	3	— First	下 Second	3、主修「心理學通論領域」 者選課程兩門,其中一 門採認為「論文預備課 程」,不計入畢業學分。	
PSYM5164	認知與情緒	Cognition and Emotion	選修 Elective	3	– First	下 Second	在」,不可八平来字方。 Students majoring in the "General Psychology" area must select two courses, one of which may be	
PSYM5165	高等心理藥物學	Advanced Neuropsychopacology	選修 Elective	3	— First	下 Second	recognized as a Thesis Preparation" course and will not count toward graduation credits. 4、主修「社會與教育心理學	
PSYM5105	認知神經科學	Cognitive Neuroscience	選修 Elective	3	— First	下 Second	領域」者選課程一門。 Students majoring in the "Social and Educational Psychology" area must select one course.	
社會與教育心理學領域課程								
		Social and Education	al Psychology A	rea Coui	rses.			
PSYM5115	高等教育心理學	Advanced Educational Psychology	選修 Elective	3	– First	上 First	1、社會與教育心理學領域 課程。 Social and Educational Psychology Area Courses.	
PSYM5170	司法心理學	Forensic Psychology	選修 Elective	3	— First	上 First	2、主修「社會與教育心理學 領域」者選三門。 Students majoring in the "Social and Educational Psychology" area must	
PSYM5169	心智功能促進	Enhancement of Mental Functions	選修 Elective	3	— First	上 First	select two courses. 3、主修「心理學通論領域」 者選課程兩門,其中一 門採認為「論文預備課	

PSYM5116	教學心理學	Instructional Psychology	選修 Elective	3	— First	下 Second	程」,不計入畢業學分。 Students majoring in the "General Psychology" area must select two courses, one of which may be recognized as a "Thesis Preparation" course and will not count toward graduation credits. 4、主修「心智歷程與神經科 學領域」者選課程一門。 Students majoring in the "Cognitive Processes and Neuroscience" area must select one course.
PSYM5167	創造力研究	Research on Creativity	選修 Elective	3	– First	下 Second	
PSYM5118	性別與家庭研究	Gender and Family Studies	選修 Elective	3	– First	下 Second	

其他本校所開之課程,或本校承認之跨校選修課程。

Other courses offered by the university or cross-institutional elective courses recognized by the university.